
The AAPPS-DPP 2nd Board of Directors Meeting in FY2025 

一般社団法人 アジア太平洋物理学会連合プラズマ物理分科会 2025 年度第 2 回理事会 

17:00-19:00 Japan time,  February 8, 2025, 
 Zoom online Meeting 

2025 年 2⽉8⽇  17:00-19:00 日本時間、Zoom によるオンライン会議 

Minute 
議事録 

Participants: 
BoD member: Rajdeep Singh Rawat (Chair), Mitsuru Kikuchi (CEO), Wonho Choe (Chair-elect), , Tao Shao, 

Yutong Li, Yoshiharu Ohmura, Peng-Fei Chen, Jinping Qian, Masaharu Shiratani, Ryoji Matsumoto 
Electonically Voted: Wulyu Zhong 
Auditor: Yoshihiko Uesugi 
Absent: BoD: Zensho Yoshida, Rajaraman Ganesh, Sudeep Bhattacharjee, Anthony Murphy, Hyyong Suk, 

Myeun Kwon, Anisa Qamar 
参加理事：ラジデープシンラワット（会⻑）、菊池満（代表理事）、ウォンフォーチョエ（次期会

⻑）、タオシャオ、ユートンリー、⼤村善治、ペングフェイチェン、ジンピンチアン、白谷正治、

松元亮治 
電子投票：ウーリューゾング 
監事：上杉喜彦 
欠席理事：吉田善章、ラジャラマンガネシ、スディープバタチャージ、アンソニーブルースマーフィ

ー、ハイヨングスーク、ミョンクヲン、アニサカマール 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
Agenda: 
1. Resolution: Change name of U30 award 
2. Reports: 
2-1 Current status of Budget Support : Requests for finding sponsors (CEO) 
2-2 Actions on WIPP  (A. Qamar) 
2-3 Status of DPP2025 Fukuoka (CEO&Shiratani) 
2-4 Status of DPP2026 Busan (W. Choe) 
2-5  Status of I-HAC membership (CEO) 
2-6  Call for DPP2027, 2028 LOC (CEO) 
2-7  Status of APPC-16 DPP program preparation (Chair) 
2-8  Discussion on JPS proposal to collaborate and participate in JPS 

Annual Meeting (Chair) 
 



議題 

1. 審議事項：U30賞の名称変更  

2. 報告事項 
2-1 予算支援の現状：スポンサー探しの依頼（代表理事） 
2-2 WIPPに関する動き（アニサカマール） 
2-3 年会2025（福岡）の状況（代表理事、白谷） 
2-4 年会2026（釜山）の状況（ウォンフォーチョエ） 
2-5 I-HAC メンバーシップの状況（代表理事） 
2-6 年会 2027, 2028 開催地の募集について（代表理事） 
2-7 アジア太平洋物理学会（APPC-16）プラズマ物理分科会 プログラム準備状況（議長） 
2-8 日本物理学会年次総会への協力と参加に関する日本物理学会の提案について（議長） 

 
Rajdeep Singh Rawat chaired the meeting and welcomed all the members. 
ラジデープシンラワット（会⻑）が議⻑を務めた。 

 
Resolution: Change name of  U30 award 

- Kikuchi reported late Kunioki Mima’s contribution to plasma physics and DPP, and proposed to change 
name of U30 award to Kunioki Mima award. 

- This proposal was approved by all BoD members present online and electronically voted Wulyu Zhong. 
審議事項：U30賞の名称変更 

- 菊池は故三間圀興のプラズマ物理学とプラズマ物理分科会への貢献を報告し、U30賞の名称を 
Kunioki Mima 賞に変更することを提案した。 

- この提案は全参加者と電子投票したウーリューゾングの賛成を得て承認された。 
 

Reports 
2-1 Current status of Budget Support : Requests for finding sponsors (CEO) 

- Kikuchi reported the currently foreseen sponsors. IUPAP will support 5000 Euro. APCTP support will be 
applied by DPP chair. IFE forum will support U30. Springer and Elsevier supports are considered. MDPI 
will be contacted.  

- Rawat suggested to try IAEA. 

- Kikuchi requested BoD memebers to find sponsors of Chandrasekhar prize and PIP prize as there are no 
sponsors yet. 

- Kikuchi commented that since the cost of airfare to travel to Fukuoka from India or Pakistan is much higher 
than that in Malacca, DPP will not be able to support as many participants as we did in Malacca conference. 

 
2-2 Actions on WIPP  (A. Qamar) 

- This topic will be discussed in next BoD meeting. 
 

2-3 Status of DPP2025 Fukuoka (CEO & Shiratani) 

- Kikuchi reported that DPP2025 will be held at Fukuoka International Convention Center. The target number 
of participants is 800-1000. 2nd floor room with 700 seats will be used for plenary sessions. 100 poster 
boards will be prepared for poster sessions. Program book will be provided. According to the request by 
Rawat, smart-phone application for the conference program will be prepared. 

- Shiratani reported the current state of the LOC application for supporting foundations. 
 
2-4 Status of DPP2026 Busan (W. Choe) 

- Choe reported the status of DPP2026 at Busan, Korea. It will be held at Busan Port International 
Exhibition & Convention Center (BPEX) on 11-17 Oct. 2026. BPEX can accommodate all sessions 
including the poster session. The BPEX cost will be 7.5M yen. 

- Kikuchi concerned about the increase of the registration fee when the event is outsourced to an event 



company. 

- Wonho replied that the outsourcing cost will be 20M Korean Won. 
 
2-5  Status of I-HAC membership (CEO) 

- Kikuchi showed the terms of reference of I-HAC and the list of 2025 I-HAC members. He reported that new 
female I-HAC members have been appointed to achieve 20% female members recommended by the WIPP 
report. 

- Choe suggested to invite APS and EPS chairpersons to I-HAC. He mentioned that to get future support from 
IUPAP, AAPPS-DPP should appeal their support for developing countries and women.   

- Rawat asked whether I-HAC has regular meetings. 

- Kikuchi replied that I-HAC had e-mail communications when AAPPS-DPP established  Chandrasekhar 
Prize and started publication of RMPP. 

- Choe proposed to have I-HAC meetings during the AAPPS-DPP regular meetings. 

- Kikuchi proposed to ask advice from I-HAC for promotion of gender balance. 

- Rawat asked opinions for Choe’s suggestion of inviting IUPAP chairperson to I-HAC. 

- Since there were no objections, Rawat asked Choe to invite IUPAP chairpersons. 
 
2-6  Call for DPP2027, 2028 LOC (CEO) 

- Kikuchi reported that they are calling proposals for DPP2027 and DPP2028 LOC by Feb 28, 2025. 

- Kikuchi mentioned that the key problem of having AAPPS-DPP in India is the cost balance when the 
registration fee for Indian participants is reduced 

- Rawat pointed out that the VISA is a major problem for participation from China 

- Kikuchi mentioned that the problem of having AAPPS-DPP in China is that registration fee for Chinese 
participants should be collected from Chinese organizations. Difficulty of participation from US is another 
problem. 

- Kikuchi pointed out the VISA problems for India and Pakistan and asked about VISA free districts in China. 

- Jin  Ping replied that Hainan-island is VISA free. 

- Kikuchi encouraged LOC proposals from China 
 
2-7  Status of APPC-16 DPP program preparation (Chair) 
- Rawat reported that APPC-16 will be held on Oct 19-26, 2025 at Hainan, China. He is chairing the program 

subcommittee of plasma physics.. 

- Kikuchi mentioned that in APPC-14 at Kuching, Malaysia, there was support from APCTP and MIP but 
currently no reply from APCTP.   

 
2-8  Discussion on JPS proposal to collaborate and participate in JPS Annual Meeting (Chair) 
- Rawat reported that JPS (the Physical Society of Japan) president and the advisory council for international 

collaboration of JPS asked AAPPS division chairs to discuss on collaboration and participation in JPS 
annual meeting.  

- Wonho Choe  expressed the opinion against the proposal. He has concern about regular participation to the 
JPS meeting because domestic societies in other countries may have similar proposals.  

- Rawat will reply to the request by suggesting more discussion in AAPPS council. 
 
報告 
2-1 予算支援の現状：スポンサー探しの依頼（代表理事） 

- 菊池は現状で予想される予算支援について報告した。 IUPAP からは5000ユーロの支援がある。

APCTPについては議長が申請する。IFEフォーラムからU30賞の支援がある。シュプリンガーとエ

ルゼビアからも支援がある予定。MDPI出版にはコンタクトする。  



- ラワットは IAEAの支援にトライすることを提案した。 

- 菊池はチャンドラセカール賞とプラズマイノベーション賞のスポンサーを探すことを理事会メン

バーに依頼した。 

- 菊池は、インド、パキスタンから福岡への航空運賃が昨年のマラッカに比べてかなり高額になる

ため、支援可能者数は減少すると述べた。 
 

2-2 WIPPに関する動き（アニサカマール） 

- この報告については次回の理事会で議論することになった。  
 

2-3 年会2025（福岡）の状況（代表理事、白谷） 

- 菊池は福岡国際会議場で開催される2025年年会の準備状況を報告した。目標参加者数は800-1000
名。2階の700名収容の部屋を基調講演にあてる。ポスターセッション用に100枚のポスターボード

を準備する。また、プログラムブックを配布する。ラワット議長の要望にしたがい、会議プログ

ラムの閲覧用にスマートフォンアプリを導入する。 

- 白谷は現地組織委員会から国際会議開催支援基金への申請状況について報告した。 

2-4 年会2026（釜山）の状況（ウォンフォーチョエ） 

- ウォンフォーチョエは韓国釜山で開催予定の年会2026の準備状況を報告した。会場は Busan 
Port International Exhibition & Convention Center (BPEX)で2026年10月11日から10月17日までの

開催を予定している。ポスターセッションを含む全てのセッションをこの会場で開催でき

る。会場費は750万円の予定。 

- 菊池は現地の会議運営をイベント会社に依頼した場合、参加登録費が高くなることへの懸念を表

明した。 

- ウォンフォーチョエは運営会社への支払いは2000万ウオン（約200万円）程度であると述べ

た。 
 

2-5 I-HAC メンバーシップの状況（代表理事） 

- 菊池は I-HACへの委託条件と2025年度の I-HACメンバーリストを示した。また、WIPP報告にした

がい、女性メンバーを20%以上とすべく女性を追加したことを報告した。 

- ウォンフォーチョエはAPS及びEPSの議長をI-HACに加えることを提案した。その理由として今

後もIUPAPの支援を受けるためには AAPPS-DPPが発展途上国と女性の参加者を支援しているこ

とを明示し、理解を得る必要があると述べた。 

- ラワットは、I-HACが定期的に会合を開催しているかどうかを質問した。 

- 菊池は、AAPPS-DPPがチャンドラセカール賞を新設したときと、RMPPを発刊するときに電子メ

ールで I-HACの意見を聞いたと述べた。 

- ウォンフォーチョエは、AAPPS-DPPの年会開催中に I-HACの会合を開催することを提案した。 

- 菊池は、I-HACに男女バランスの改善を推進するための提言を依頼することを提案した。 

- ラワットは、APS, EPSの議長を I-HACに招待してはどうかというウォンフォーチョエの提案に

ついての意見を求めた。 

- 特に反対意見がなかったため、ラワットはウォンフォーチョエに IUPAPの議長をI-HACに招待

するように依頼した。 

2-6 年会 2027, 2028 開催地の募集について（代表理事） 

- 菊池は2027年, 2028の年会開催地を2月28日締切で募集中であると述べた。 



- 菊池は年会をインドで開催する場合の最大の問題はインドからの参加者の参加登録費を安くした

場合に採算が取れるかということだと述べた。 

- ラワットは中国から参加する場合のビザ取得も大きな問題だと述べた。 

- 菊池は、中国で開催する場合の問題は、中国からの参加者の参加登録費を中国国内にある団体が

集める必要があることだと述べた。また、米国からの参加が難しくなる点も問題だと述べた。 

- 菊池は中国で開催する場合はインドとパキスタンからの参加者へのビザ発行も問題になると述

べ、中国国内でビザが不要な地域について尋ねた。 

- ジンピンチアンは、海南はビザ不要と答えた。 

- 菊池は中国からより多くの開催地提案が欲しいと述べた。 
 

2-7 アジア太平洋物理学会（APPC-16）プラズマ物理分科会 プログラム準備状況（議長） 

- ラワットは、アジア太平洋物理学会 APPC-16が 2025年10月19-26日に中国の海南で開催されるこ

と、彼がプラズマ物理学分野のプログラム委員長であることを報告した。 

- 菊池は、マレーシアのクチンで開催した APPC-14では APCTPとマレーシア物理学会からの予算支

援があったが、今回は APCTPから返事がないと述べた。 
 

2-8 日本物理学会年次総会への協力と参加に関する日本物理学会の提案について（議長） 

- ラワットは、日本物理学会から AAPPSの各分科会議長に、共同研究の推進と物理学会への出席に

ついて検討してほしいと依頼があったことを報告した。 

- ウォンフォーチョエは、日本以外の国の各国の物理学会から同様な依頼がある可能性があるた

め、この提案に反対であるとの意見を述べた。 

- ラワットは、この件については AAPPS評議会でさらに詳しく議論してほしいと返事すると述べ

た。 
 

As there were no further agenda items, Rawat concluded the BoD meeting by thanking all the members for 
their active participation. 

 
予定された全ての議題について審議されたことを受けて、ラワットが会議の終了を宣言し、参加者に感謝

を述べた 
Recorder by Ryoji Matsumoto (Executive Officer) 

書記：松元 亮治 （業務執行役員） 

Date of Resolution: 8 February, 2025 
議事可決日時 2025 年 2 月 8 日 

 
Representative Director: Mitsuru Kikuchi 

代表理事・最高経営責任者 菊池 満

  

Auditor: Yoshihiko Uesugi 
監事 上杉 喜彦 .  
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